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Obecni według załączonej listy obecności - załączniki nr 1, 2, 3 do protokołu.  
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy, Pan Stanisław Malczyk, o godz. 15.15 otworzył sesję  
i po powitaniu radnych i zaproszonych gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności 
na stan 15-tu radnych, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14-tu radnych,  
1 chwilowo nieobecny, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2 
Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe porządek obrad dzisiejszej sesji 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. ZłoŜenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
6. Rolnictwo w Gminie Ornontowice. 
7. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
8. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
9. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2007, 
b) wysokości stawek podatku od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów deklaracji  

i informacji podatkowych w podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego na 
terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2008 roku, 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 
Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2008r., 

d) ustalenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów i zwolnień z tej opłaty 
na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2008 roku, 

e) wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Ornontowice od  
1 stycznia 2008r., 

f) regulaminu zawierającego zasady przyznawania i wypłacania stypendium 
specjalnego dla uczniów i studentów zamieszkałych w gminie Ornontowice, 

g) zasad, trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla zawodników i trenerów 
za wysokie wyniki sportowe, 

h) ustalenia regulaminu określającego na 2008 rok wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
szczegółowych warunków obliczania i wypłacania za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród jak 
równieŜ ustalenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych 
zasad jego przyznawania i wypłacania dla nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę, 

i) zmian w Statucie Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach, 
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j) uzupełnienia składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy, 
k) powiadomienia Skarbnika Gminy, Pani Celiny Nowak, o obowiązku 

przedłoŜenia „oświadczenia o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa 
państwa lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia  
31 lipca 1990r.”,  

l) powiadomienia Sekretarza Gminy, Pani Joanny Jeleń, o obowiązku 
przedłoŜenia „oświadczenia o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa 
państwa lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia  
31 lipca 1990r.”.  

11. Sprawy bieŜące.  
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady wyjaśnił radnemu, 
Jerzemu Nocoń sposób złoŜenia ślubowania, po czym odczytał treść roty: „Wierny 
Konstytucji i Prawu Rzeczpospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców ” . 

Radny Nocoń złoŜył ślubowanie wypowiadając głośno „Ślubuję, tak mi dopomóŜ 
Bóg”. Poprzez ślubowanie nowo wybrany radny uzyskał uprawnienia do 
wykonywania mandatu radnego. 

 
Ad. 5 
Podczas ostatniej sesji nie wpłynęła Ŝadna interpelacja. 
 
Ad. 6  
W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu 
Przewodniczącą Komisji Rolnictwa w celu poprowadzenia tematycznego punktu 
dzisiejszych obrad. Przewodnicząca najpierw wspomniała o uchwalonej w 2005 roku 
Strategii Rolnictwa, następnie poprosiła o krótkie wypowiedzi zaproszonych gości  
osobach: 

• ......  (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych) - Kierownik 
ARiMR Biura Terenowego Mikołów 

• ......  (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych) – 
przedstawiciel Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

• ......  (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych) - Członek 
Rady Powiatu Śląskiej Izby Rolniczej 

• ......  (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych) - Prezes 
Zarządu Śląskiej Izby Rolniczej 

••  ......  (fragment wycięty w związku z ochroną danych osobowych) - 
Przedstawiciel ŚŚlląąsskkiieeggoo  OOśśrrooddkkaa  DDoorraaddzzttwwaa  RRoollnniicczzeeggoo  ––  OOddddzziiaałł  ww  
MMiikkoołłoowwiiee    
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Pan .......... poruszył następujące tematy: 

•  zakres działania placówki,  
• zadania realizowane przez Biuro Powiatowe, 
• kwestia składanych wniosków za szczególnym uwzględnieniem wniosków 

składanych z terenu Ornontowic, 
• temat rent strukturalnych, 
• tematyka dopłat bezpośrednich. 

 
Następnie Pan ........ poruszył m.in. kwestie:  

• udzielanej pomocy w zakresie doradztwa, 
• szkoleń rolniczych. 

 
Pan ....... z kolei przedstawił informacje obejmujące zakres działalności Śląskiej Izby 
Rolniczej wspominając o zmianach na kierowniczych stanowiskach, współpracy z 
innymi organizacjami, głównych celach Izby, tendencjach w rolnictwie.  
 
W dalszej części głos zabrał przedstawiciel Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych – 
Pan ............, który wspomniał m.in. o kierunkach kształcenia w ZSZP.  
 
W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady serdecznie podziękował 
gościom za wzięcie udziału w obradach i udzielane wypowiedzi. 
 
(O 15.55 wszedł radny Nowak). 
 
Ad. 7 
Przewodniczący Komisji Stałych, których posiedzenia odbyły się od ubiegłej sesji 
Rady Gminy, odczytali protokoły z przedmiotowych posiedzeń. 
 
Do przedstawionych protokołów radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad. 8 
Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Ad. 9 
W celu przedstawienia sytuacji finansowej Pani Skarbnik omówiła „Zestawienie 
dochodów na 23.10.2007r.”, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad. 10 
W kolejnym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2007. 
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt, który został pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję BudŜetu i Mienia.  
 
Radny Nowak oznajmił, Ŝe zwiększenie wydatków w Dz. 900 rozdz. 90001 o kwotę 
7 320,00 zł wymaga omówienia – zapytał na czym polega „Usługa inŜynierska 
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doradcza w zakresie planowania konstrukcji i technologii w gospodarce ściekowej  
w Gminie Ornontowice”. 
Wójt oznajmił, Ŝe aktualnie działa zespół pracujący nad koncepcją budowy kanalizacji 
w gminie. Podkreślił, Ŝe w tym zespole nie moŜe zabraknąć fachowca z zewnątrz, 
stąd taka propozycja.  
 
Będąc przy głosie Wójt wyjaśnił radnym powód przesuwania środków pomiędzy 
poszczególnymi zadaniami. Podkreślił, Ŝe wykonanie oświetlenia ul. Grabowej  
i Krótkiej jest na chwilę obecną bardziej potrzebne niŜ budowa chodnika czy 
uporządkowanie terenu obok cmentarza, gdzie w ogóle był problem z wykonawcą. 
Podkreślił, Ŝe do tych tematów wrócimy wiosną, teraz przesuwane są środki na  
zadania realne do wykonania.  
 
Następnie Pani Skarbnik omówiła pokrótce kolejno paragrafy dot. zwiększenia  
i zmniejszenia wydatków w poszczególnych działach.  
 
Radny Szołtysek zapytał ile będzie punktów oświetleniowych. Wójt oznajmił, Ŝe 
przewidywane są 4 punkty na ul. Grabowej i 3 lub 4 na ul. Krótkiej. 
 
Radny Mozgalik zapytał o inwestycję dot. ułoŜenia rury Ø 80 mm wraz z bednarką 
wzdłuŜ chodnika po zachodniej stronie ul. Bujakowskiej. Wójt odparł, Ŝe na ul. 
Bujakowską mamy projekt wykonania oświetlenia. Próbowaliśmy o środki na 
powyŜsze występować do Marszałka (kosztorys 400 tys. zł) jednak Marszałek nie 
dofinansuje tego zadania. Tak więc przez trzyletni okres gwarancji nie moŜna 
pracować w skarpach, jedyną moŜliwością było podjęcie błyskawicznej decyzji o 
ułoŜeniu w/w rury w trakcie realizacji chodnika. W momencie kiedy będą środki 
przystąpimy do realizacji oświetlenia.   
 
Radny Kaczor uwaŜa, Ŝe niepotrzebne jest wykonanie doświetlenia ul. Grabowej 
Wniósł formalny wniosek o wykreślenie tej inwestycji.   
 
Zdaniem radnego Nowaka doświetlenie ul. Grabowej jest potrzebne poniewaŜ rejon 
ten jest pogrąŜony w zupełnych ciemnościach.  
 
W odpowiedzi Wójt zauwaŜył, Ŝe przedmiotowe oświetlenie jest wskazane, tym 
bardziej, Ŝe rusza kolejna inwestycja na przedłuŜeniu ul. Grabowej.  
 
Radny Kaczor jednak podtrzymał swoje zdanie podkreślając, Ŝe wiele jest  
problemów w innych miejscach Ornontowic. W związku z faktem, Ŝe wniosek  
radnego Kaczora o odrzucenie części pieniędzy przeznaczonej na doświetlenie ul. 
Grabowej był wnioskiem formalnym poddany został pod głosowanie. Za odrzuceniem 
tej inwestycji opowiedziało się 8 radnych. W związku z brakiem konkretnego 
przeznaczenia dla tych środków przeznaczone one zostaną na inny cel na następnej 
sesji. 
 
W związku z brakiem dalszych uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwała Nr XIV/88/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zmian budŜetu 
gminy na rok 2007, na aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta  
13 głosami „za” przy 2 przeciwnych i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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b) w sprawie: wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści, zwolnie ń oraz 
wzorów deklaracji i informacji podatkowych w podatk u od nieruchomo ści, 
rolnego i le śnego na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 200 8 roku. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po czym otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem dyskutantów przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr XIV/89/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: stawek podatku 
od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów deklaracji i informacji podatkowych w 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego na terenie Gminy Ornontowice 
od 1 stycznia 2008 roku, na aktualny stan obecnych 15 radnych została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
c) w sprawie: okre ślenia wysoko ści stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Ornontowice od 1 st ycznia 2008r. 
 
Radny Kotyczka stwierdził, Ŝe nie widzi potrzeby czytania przez Przewodniczącego 
Rady całego projektu uchwały skoro radni mają go przed sobą. Przewodniczący 
odparł, Ŝe postępuje zgodnie ze Statutem. Radca Prawny Michał Mocko oznajmił, Ŝe 
jeŜeli jest taki zapis w statucie to projekty uchwał muszą być odczytane.  
 

Uchwała Nr XIV/90/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 
Ornontowice od 1 stycznia 2008r., na aktualny stan obecnych 15 radnych 
została podjęta 14 za 1 wstrzymujący się jednogłośnie i stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.  

 
d) w sprawie: ustalenia wysoko ści stawki opłaty od posiadania psów i zwolnie ń 
z tej opłaty na terenie Gminy Ornontowice od 1 styc znia 2008 roku. 

 
Radny Bijak postawił wniosek o zwolnienie z tej opłaty na terenie gminy. Radny 
Nocoń oznajmił, Ŝe nie zgadza się opinią radnego Bijaka, podkreślając, Ŝe chodzi  
o psy agresywne, dlatego jego zdaniem właścicielom takich ras podatek się naleŜy. 
Pani Skarbnik uściśliła, Ŝe chodzi o psy, które są ujęte w rejestrze ras agresywnych, 
podkreślając, Ŝe w ostatnich latach nikt się nie zgłosił z takim psem. Dodała, Ŝe rada 
gminy od 1 stycznia moŜe a nie musi podejmować przedmiotowej uchwały. Dodała, 
Ŝe przez ostatnie 2 lata nikt nie zarejestrował takiego psa, wskazując jednocześnie 
na trudności w egzekwowaniu opłaty. Radni rozpoczęli dyskusję nad sensem 
podejmowania w/w uchwały.  

 
Radny Milanowski poparł wniosek Wiceprzewodniczącego o wycofanie tej uchwały.  

 
Radny Machulik zapytał czy istnieje obowiązek prawny ewidencjonowania tych ras. 
Radca prawny odparł, Ŝe jak zwykle obowiązek jest, gorzej z jego egzekucją, dodał 
równieŜ, Ŝe jest to przepis martwy.  

 
Rady Kaczor podsumował, iŜ rada rezygnując z pobierania opłaty, nie zwalnia 
jednocześnie z obowiązku rejestracji ras agresywnych.  
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Przewodniczący poprosił radnego Bijaka o sprecyzowanie wniosku. 
 
Radny Bijak postawił formalny wniosek o nie podejmowanie uchwały i wycofanie go  
z porządku obrad. 14 radnych opowiedziało się za powyŜszym, 1 przeciwny, toteŜ 
uchwała nie została podjęta. 
 
e) w sprawie: wysoko ści stawek opłaty targowej na terenie Gminy Ornontow ice 
od 1 stycznia 2008r. 
 
Radny Zientek zapytał czy tej uchwały nie naleŜałoby bardziej uściślić. Zaproponował 
wprowadzenie pojęcia „opłata odpustowa”. Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe nie ma 
takiego pojęcia jak opłata odpustowa. Chodzi tu o teren całej gminy. Radny Zientek 
uwaŜa, Ŝe naleŜałoby sprecyzować gdzie wolno prowadzić handel.  
 

Uchwała Nr XIV/91/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: wysokości stawek 
opłaty targowej na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2008r., na 
aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu.  

 
f) w sprawie: regulaminu zawieraj ącego zasady przyznawania i wypłacania 
stypendium specjalnego dla uczniów i studentów zami eszkałych w gminie 
Ornontowice. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Radny Nowak poprosił o wskazanie zmian 
w stosunku do poprzedniego regulaminu. Radca Mocko wyjaśnił, Ŝe istota zmian 
polega na zastąpieniu słowa „zameldowanych” (na stałe) na „zamieszkałych”, co 
zarzucił Nadzór Wojewody w poprzedniej wersji regulaminu. Pani Sekretarz 
wyjaśniła, Ŝe pojęcie „zamieszkały” oznacza stałe przebywanie na terenie Gminy. 

 
Uchwała Nr XIV/92/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: regulaminu 
zawierającego zasady przyznawania i wypłacania stypendium specjalnego dla 
uczniów i studentów zamieszkałych w gminie Ornontowice, na aktualny stan 
obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 
do protokołu.  

 
g) w sprawie: zasad, trybu przyznawania oraz wysoko ści nagród za osi ągni ęcia 
wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie kr ajowym  
i mi ędzynarodowym. 
 
Po odczytaniu projektu, Radny Milanowski odwołał się do zapisu dot. tego,  
iŜ „decyzje w sprawie przyznania nagrody oraz jej wysokości podejmuje Wójt Gminy 
Ornontowice, po zapoznaniu się z opinią Komisji rozpatrującej wnioski o przyznanie 
nagrody. Opinia i wnioski Komisji nie są dla Wójta wiąŜące, a decyzje w tej sprawie 
mają charakter uznaniowy.” Zapytał czy taki zapis jest w ogóle konieczny. Wójt 
odparł, Ŝe powoła ciało kolegialne, które będzie mu pomagać w rozpatrzeniu 
wniosków. 
 
Radny Spyra zauwaŜył, Ŝe w treści projektu równieŜ pojawia się pojęcie 
„zamieszkuje”.  
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Radny Szołtysek uwaŜa, Ŝe pojęcie „wysokie osiągnięcia” jest mało sprecyzowane. 
Wójt odparł, Ŝe nie jesteśmy w stanie przygotować takiego regulaminu, który będzie 
rozwiewał wszelkie wątpliwości i idealnie rozwiąŜe wszystkie sytuacje. Trzeba 
pozostawić to rozsądkowi komisji i Wójta. 
 
Radny Kotyczka zapytał o sens powoływania odrębnej komisji skoro jest Komisja 
Oświaty, Kultury i Sportu. Wójt wyjaśnił, Ŝe będzie to specjalna doraźnie powołana 
komisja, która będzie się zajmowała rozpatrywaniem w/w wniosków. 
 
Radny Zientek zapytał o to co będzie w przypadku jeŜeli to nie będzie olimpijska 
dyscyplina.  
 
W toku dyskusji radni zadecydowali o usunięciu z §2 regulaminu punktu o treści: 
„uprawia dyscyplinę sportową objętą programem igrzysk olimpijskich lub 
paraolimpijskich”. 
 
Zadecydowano równieŜ o wykreśleniu z §8 słowa „działaczom”. 

 
Uchwała Nr XIV/93/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: zasad, trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród za osiągnięcia wysokich wyników 
sportowych we współzawodnictwie krajowym i międzynarodowym, na aktualny 
stan obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 
11 do protokołu.  

 
h) w sprawie: ustalenia regulaminu okre ślającego na 2008 rok wysoko ść oraz 
szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagr odzenia zasadniczego 
oraz szczegółowych warunków obliczania i wypłacania  za godziny 
ponadwymiarowe i godziny dora źnych zast ępstw oraz wysoko ść nagród jak 
równie Ŝ ustalenia wysoko ści dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych 
zasad jego przyznawania i wypłacania dla nauczyciel i zatrudnionych  
w szkołach i placówkach o światowych prowadzonych przez gmin ę. 
 
Przewodniczący odczytał protokół uzgodnienia ze związkami zawodowymi 
działającymi w ornontowickiej oświacie, po czym otworzył dyskusję. 
 
Radny Milanowski zapytał o rozdział IV §8 – czy chodzi tu tylko o szkołę podstawową 
i gimnazjum czy teŜ o przedszkole. Radca Cichecki odpowiedział, Ŝe chodzi  
o wychowawców wszystkich placówek, równieŜ przedszkoli. Poprosił o dopisanie 
słów: „i w oddziale przedszkolnym”. O podobne dopisanie poprosił przy §9 pkt3. 
Radca wyjaśnił, Ŝe 12 października NSA rozstrzygając jedną ze spraw stwierdził, Ŝe 
nie dzieli się nauczycieli na gorszych i lepszych, stąd dodatek jest jednolity.  
 
Radny Szołtysek odnośnie kwestii wysokości dodatku funkcyjnego zwrócił się do 
przedstawicieli związków zawodowych – dyr. Gimnazjum w przedziale pow.  
12 oddziałów ma dodatek funkcyjny równy 2500 zł, natomiast dyrektor ZSZ-P musi 
mieć na tę kwotę aŜ 21 oddziałów.  
 
Pani ........ wyjaśniła, Ŝe w Gimnazjum nigdy nie będzie tyle oddziałów co  
w szkole podstawowej. Podkreśliła, Ŝe niezaleŜnie od ilości oddziałów Dyrektor musi 
wykonać taką samą pracę.  
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Następnie głos zabrał Wójt, który zauwaŜył, Ŝe praca w Gimnazjum a w szkole 
podstawowej to zasadnicza róŜnica.  
 
Radca Cichecki dodał, Ŝe Gimnazjum jest szkołą wyŜszego stopnia, kończącą się 
egzaminem decydującym czy młody człowiek dostanie się do wybranej szkoły. 
MłodzieŜ gimnazjalna ma ograniczoną zdolność do czynności prawnych, podkreślił, 
Ŝe takie samo traktowanie obu dyrektorów uwaŜa za zasadne. 
 
Radny Spyra w imieniu Komisji OKiS wyraził poparcie tej uchwały.  
 
Radny Mozgalik spytał czy podjęcie uchwały decyduje o wysokości subwencji – 
odpowiedź: nie. 
 
Następnie dyskutowano nad Rozdziałem VII – „Nagrody i inne świadczenia”. 
W § 16 ust. 1 pkt 1) zadecydowano o dopisaniu słowa „do”, tj. 
 
1. Ustala się następujące maksymalne wysokości nagród dla nauczycieli w ramach 

specjalnego funduszu nagród: 
1) Nagroda Wójta jako organu prowadzącego – do dwukrotności stawki 

wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego z pełnymi 
kwalifikacjami zawodowymi, 

2) Nagroda Dyrektora – jednokrotność stawki wynagrodzenia zasadniczego 
nauczyciela mianowanego z pełnymi kwalifikacjami zawodowymi. 

 
Przedstawiciele związków zawodowych wyrazili zgodę na powyŜsze. 
 

Uchwała Nr XIV/94/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: ustalenia 
regulaminu określającego na 2008 rok wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowych 
warunków obliczania i wypłacania za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród jak równieŜ ustalenia wysokości 
dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych zasad jego przyznawania  
i wypłacania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez gminę, na aktualny stan obecnych 15 
radnych została podjęta 14 głosami za przy 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.  

 
i) w sprawie: zmian w Statucie Gminnego Domu Kultur y i Biblioteki  
w Ornontowicach. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały po czym otworzył dyskusję. Podkreślił, Ŝe 
projekt był dyskutowany szczegółowo na posiedzeniach komisji stałych.  
 
Radny Nowak zaproponował zmianę brzmienia §1 ust. 18) na: 

“18) W rozdziale V w § 17 ustęp 1 otrzymuje nowe poniŜsze brzmienie: „§ 1. 
Statut nadaje uchwałą Rada Gminy.”  

 
W toku dyskusji na wniosek Pani Dyrektor przegłosowano zmianę 8 głosami „za” 
polegającą na dopisaniu słowa: „organizacyjna” w §1 ust. 7) pkt 3 projektu uchwały. 
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Następnie dyskutowano nad zmianą numeracji poszczególnych punktów. Radca 
Cichecki stwierdził, Ŝe uchwała jest źle interpunkcyjnie napisana, toteŜ wprowadzone 
zostały poprawki co do numeracji poszczególnych paragrafów i ustępów.  
 
Zadecydowano równieŜ, aby wszystko co jest określone słowem „skreśla” zastąpić 
słowem „uchyla”. 
 
Ustalono, Ŝe aktualnie nie zostanie ogłoszony jednolity tekst statutu, toteŜ  
w projekcie skreślono  §2. 
  
Kolejna poprawka dotyczyla § 1 pkt 4) – zadecydowano o skreśleniu słów „przez 
Organizatora”. 
 
Po wszystkich poprawkach Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 
 

Uchwała Nr XIV/95/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie zmian w Statucie 
Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach, na aktualny stan 
obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 
do protokołu.  

 
j) w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji  Stałych Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe uchwała dotyczy radnego Noconia, który zostanie 
członkiem Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych oraz Komisji Rolnictwa w miejsce 
byłego radnego Musioła. Radny Nocoń wyraził zgodę na powyŜsze.  
 

Uchwała Nr XIV/96/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: uzupełnienia 
składu osobowego Komisji Stałych Rady Gminy, na aktualny stan obecnych 15 
radnych została podjęta 14 głosami za przy 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu.  

 
k) w sprawie: powiadomienia Skarbnika Gminy, Pani C eliny Nowak,  
o obowi ązku przedło Ŝenia „o świadczenia o pracy lub słu Ŝbie w organach 
bezpiecze ństwa pa ństwa lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lip ca 
1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”. 
 
W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania.  

 
Uchwała Nr XIV/97/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: powiadomienia 
Skarbnika Gminy, Pani Celiny Nowak, o obowiązku przedłoŜenia 
„oświadczenia o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa państwa lub 
współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”,  
na aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu.  
 

l) w sprawie: powiadomienia Sekretarza Gminy, Pani Joanny Jele ń, o 
obowi ązku przedło Ŝenia „o świadczenia o pracy lub słu Ŝbie w organach 
bezpiecze ństwa pa ństwa lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lip ca 
1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”.  
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Uchwała Nr XIV/98/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: powiadomienia 
Sekretarza Gminy, Pani Joanny Jeleń, o obowiązku przedłoŜenia 
„oświadczenia o pracy lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa państwa lub 
współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990r.”, 
na aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu.  

 
Ad. 11 
W sprawach bieŜących przedstawione zostały 2 kolejne projekty uchwał w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla 
Powiatu Mikołowskiego. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe dotacja w kwocie 3000 zł przeznaczona jest dla Poradni 
Leczenia Odwykowego w Mikołowie natomiast dotacja w kwocie 8200 zł 
przeznaczona jest na funkcjonowanie Centrum Powiadamiania Ratunkowego  
w Mikołowie.  
 

Uchwała Nr XIV/99/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla Powiatu 
Mikołowskiego, na aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta 
jednogłośnie wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 
Uchwała Nr XIV/100/07 Rady Gminy Ornontowice w sprawie: udzielenia 
dotacji celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla Powiatu 
Mikołowskiego, na aktualny stan obecnych 15 radnych została podjęta 
jednogłośnie wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
 

cd. spraw bieŜących 
 
Przewodniczący Rady: 

� odczytał pismo Wojewody Śląskiego informujące o dokonanej przez niego 
analizie oświadczeń majątkowych, złoŜonych przez Przewodniczącego Rady 
Gminy oraz Wójta Gminy Ornontowice za rok 2006, 

 
� przedstawił pismo z Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w Katowicach, 

w którym zawarto prośbę o uczestnictwo w finansowaniu zakupu karetki dla 
Powiatu Mikołowskiego. Wójt wyjaśnił, Ŝe sprawa pozostaje w gestii Orzesza  
i Ornontowic. Jest to związane z planowanym powstaniem placówki pogotowia 
w Orzeszu, która będzie głównie obsługiwała mieszkańców Ornontowic  
i Orzesza. Zobowiązał się równieŜ do bieŜącego informowania radnych w tym 
temacie. Wójt uzyskał wolę Rady aby rozeznać temat i rozpocząć ewentualne 
działania, 

 
� poruszył temat dot. rozpatrywania skarg, które winna rozstrzygać rada gminy – 

Przewodniczący zaproponował aby odpowiedzialną za rozpatrywanie skarg 
była Komisja Rewizyjna. Radca Cichecki włączając się w temat poinformował, 
Ŝe moŜliwe są 3 opcje rozpatrywania skarg: 

o przez komisję resortową zgodnie z tematyką skargi, 
o przez komisję rewizyjną, 
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o przez kaŜdorazowo zwołaną doraźną komisję. 
 

Radny Kaczor wyraził obawę co będzie w przypadku gdy skarga np. dotyczy 
tematyki, z którą Komisja Rewizyjna nie bardzo ma do czynienia. Radny Spyra 
uwaŜa, Ŝe Komisja Rewizyjna jest najbardziej kompetentna to rozstrzygania 
skarg. Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe w razie powaŜnych spraw moŜna  
poprosić o wzięcie udziału w posiedzeniu radcę prawnego. Ponadto Komisja 
Rewizyjna będzie rozpatrywać daną sprawę bardziej obiektywnie niŜ Komisje 
związane tematycznie z przedmiotem skargi.  
 
Radni ustalili, Ŝe skargi będzie rozpatrywać Komisja Rewizyjna 13 głosami 
„za”, przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się, 
 

� Przewodniczący odczytał skargę ornontowickiej młodzieŜy na działalność 
dyrektora GDKiB, po czym przekazał materiały Przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej celem przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego. 

 
W dalszej części Kierownik Wydziału Inwestycji Pani Beata Drobny oznajmiła, iŜ  
20 oraz 26 września Gmina Ornontowice odebrała nagrody i wyróŜnienia za budowę 
oraz modernizację oświetlenia ulicznego na terenie Gminy: 

• II Nagroda w Konkursie za kompleksowe inwestycje i modernizacje dróg i ulic 
w Ornontowicach, 

• WyróŜnienie w konkursie za renowację i iluminację zabytkowego krzyŜa przy 
ul. Chudowskiej w Ornontowicach, 

• statuetkę za kompleksowe wdroŜenie energooszczędnych systemów 
oświetlenia ulicznego na terenie Gminy. 

 
Będąc przy temacie radny Szołtysek zapytał o kwestię wyłączania się lamp 
wczesnym rankiem. 
 
Przewodniczący Rady nadmienił, Ŝe 7 listopada br. odbędzie się wspólne 
posiedzenie komisji stałych, w trakcie której prowadzona będzie dyskusja nad 
zadaniami do projektu budŜetu gminy. 
 
Wójt z kolei wspomniał o wynikach wyborów do parlamentu na terenie Gminy. 
 
Ad. 12   
Interpelacji nie złoŜono. 
 
Ad. 13 
W ramach omawiania punktu „Wolne głosy i wnioski” głos zabrali radni: 
 
Radny Zientek  zgłosił, Ŝe przed granicą z Gminą Czerwionka-Leszczyny po prawej 
stronie na łuku jest dosyć duŜa dziura, równieŜ podobna dziura znajduje się przed 
lasem na ul. Zamkowej. Radny wspomniał ponadto o sprawach, które zostały 
zawarte w protokole z posiedzenia Komisji Rozwoju, Infrastruktury i Porządku 
Publicznego z dnia 26.07.2007r., a które to nie zostały załatwione. 
 
Radny Jaskółka  – przypomniał temat kosza i kanalizacji deszczowej. 
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Radny Spyra  – wspomniał o złym stanie pomieszczeń, które przejęła kapela „Śląskie 
Bajery” (przecieki na dachu). 
 
W odpowiedzi głos zabrał Z-ca Wójta, który: 

• poruszył temat oświetlenia, wspominając o spotkaniu z przedstawicielem firmy 
Vattenfall. Nadmienił o zabudowanych zegarach słonecznych, obiecując, Ŝe z 
końcem miesiąca kwestia równoczesnego zapalania się i wyłączania lamp 
zostanie załatwiona; 

 
• wspomniał, Ŝe w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z Powiatowym 

Zarządem Dróg; 
 

• obiecał, Ŝe sprawa kosza zostanie załatwiona; 
 

• odnośnie tematu kanalizacji wspomniał, Ŝe jest w posiadaniu wyliczenia w/w 
zadania przedstawiając jego szacunkowy koszt Podkreślił, Ŝeby wybudować 
kratę ściekową uliczną naleŜy zabudować równieŜ krawęŜnik i pewną część 
nawierzchni. Wspomniał, Ŝe jest to zadanie do przyszłorocznego projektu 
budŜetu; 

 
• co do problemu zgłoszonego przez radnego Spyrę Z-ca Wójta wyjaśnił, Ŝe 

chodzi tu a awarię zbiornika wyrównawczego, który wisi nad sceną. Nie da się 
tego załatwić z dnia na dzień. Oznajmił, Ŝe sprawa z dachem zostanie 
załatwiona. Poprosił jednocześnie o trochę cierpliwości. Radny Spyta zwrócił 
się jeszcze o wentylację pomieszczenia. Z-ca Wójta odpowiedział, Ŝe 
porozmawia z Panią Dyrektor na ten temat. 

 
Radny Kotyczka  nadmienił, Ŝe 16 października br. w Mikołowie odbyła się 
uroczystość z okazji 35-lecia szkoły specjalnej. Podkreślił, Ŝe z Gminy Ornontowice 
nikogo nie było. Wójt odparł, Ŝe w jego imieniu miała wziąć udział w uroczystości 
Pani Kierownik GOPS-u. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 
21.30 zakończył sesję Rady Gminy Ornontowice.  
 

 
 
Przewodniczył: 

 
Stanisław Malczyk 

(-) Przewodniczący Rady Gminy 
 
 
 
 
Protokołowała:  
Iwona Skrzypczyk  
 
 


